
 

 
 

Fråga om: utryckningstid för 

blåljusverksamhet 

 
Den tid det tar för utryckningsfordon att ta sig till och från Akademiska sjukhuset har sedan 2018 

ökat med i genomsnitt 20 sekunder, rapporterade P4 Uppland den 11 oktober 2021. Det kan 

tyckas vara en obetydlig tidsrymd, men dels kan varje sekund vara avgörande vid akuta tillstånd, 

dels är det rimligt att anta att tiderna varierar en hel del både beroende på när och vart 

utryckningen sker. 

 

Bland de orsaker som nämns är vägarbeten, stadsförtätning och ökad befolkning. Om vägarbeten 

också är temporära så är de andra sakerna av en betydligt mer varaktig natur. Det är knappast en 

vågad gissning att en utryckning till exempelvis nordöstra delen av staden i rusningstid riskerar att 

bli oacceptabelt lång. 

 

I dagsläget är dessutom Bäverns gränd en viktig väg för blåljusverksamhet, med tanke på 

planerna på spårväg längs samma väg är det intressant att få reda på hur detta är tänkt att 

hanteras. 

 

Sverigedemokraterna anser att det är mycket angeläget att den här frågan tas på största allvar. Det 

handlar då både om hur effekterna av problemet kan mildras på kort sikt, och hur det hela kan 

ges en mer permanent lösning på längre sikt. Stadstillväxt och befolkningsökning i all ära, men 

det kan inte göras på bekostnad av att en av samhällets mest väsentliga kärnverksamheter 

äventyras. 

 

 

Mot bakgrund av ovanstående vill jag fråga kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S): 

 

• Har styret några konkreta förslag på hur den här situationen kan avhjälpas? 

• Säkerställs utryckningsvägar för blåljusverksamhet i arbetet med kapacitetsstark 

kollektivtrafik (särskilt avseende Bäverns gränd)? 

 
 

Tensta  
2 november 2021 

 
Linnea Alm, gruppledare SD Uppsala 

 
 


